
ZADVOR
Medtem ko so morali kmetje

poleti trdo prijemati za orodje,
so delavci in uslužbenci nabirali
novih moči ob morskih obalah,
na planinah in izletih. Vreme je
bilo zdaj lepo, zdaj preteče vro-
če, pa spet deževje, nevihte s
točo in ohladitve, tako da z le-
tošnjim poletjem nismo bili kdo
ve koliko zadovoljni. Konec ju-
lija so prišii na svoj račun tudi
gobarji. Teh je bilo nekaj dni na
pretek.

Dne 9. avgusta se je sestala
naša socialno-zdravstvena ko-
misija in predelala spisek kme-
tov, ki po odloku občinske
skupščine Ljubljana Moste-Po-
lje o starostnem zavaiovanju
pridejo v poštev1 za prispevke.
Na področju naše krajevne
skupnosti je bilo na spisku 89
kmetov. Komisija je sestavila
predloge za 87 kmetov, med-
tem ko za dva ni mogla,ker sta
umrla in še ni bilo jasno, kdo
bo bodoči lastnik. Po navodilih
je komisija kmete, ki žive in
delajo v naseljih Cešnjice, Za-
gradišče, Podlipoglav, Šentpavel
in Podmolnik, torej na manj
razvitih področjih, predlagala
za oprostitev plačevanja pri-
spevkov starostnega zavaiovanja
za 40%. Pri tem je jemala v
poštev še druge oprostitvene
kriterije. Nasploh naj bi kmetje
plačali poprečno le okoli 63 %
prispevkov, preostalih 37 % pa
naj bi bili po predlogu komisije
oproščeni. Seveda so to le pred-
logi naše socialno-zdravstvene
komisije, zadnjo besedo bo
imela občinska komisija.

V Zadvoru se že pojavlja ne-
godoVanje občanov glede grad-
nje otroškega vrtca. Niso še
pozabljene besede, izrečene
pred referendumom, češ da bo
v letu 1972 vrtec že zgrajen.
Leto 1972 se neusmiljeno hitro
izteka, pa še ni nobeiiih znakov
za začetek gradnje vrtca. Jav-
nost je bila obveščena, da so
sicer nastopile nepredvidene
težave, da pa bo vendarle moč
začeti in gradnjo dokoričati do
konca leta 1972, saj smo to
brali v poročflu sklada ljubljan-
skih občin za gradnjo šol invzgojnovarstvenfli zavodov priTIS Ljubljana z dne 30. majaletos. V infonnaciji št. 3 z dne31. julija pa poročajo, da je l okacijska dokumentacija še vobdelavi, idejni projekt že izde-lan, začetek delpa predviden voktobru letos. Ce bo tako, po-

tem imamo kaj malo upanja, da
bo letos sploh kaj. Prav to pa je
tisto, kar zbuja med občani
negodovanje, vse tiste, ki so se
bojevali za pozitiven izid refe-
renduma pa postavlja v neroden
položaj. To so bridke izkušnje
aktivistov, ki kažejo na to, da
bo treba v bodoče take stvari
gledati bolj skeptično. Nismo se
namreč prizadevali samo za
pozitiven izid referenduma,
temveč smo skušali pomagati
tudi skladu s tem, da smo iskali
rešitve v okviru sredstev in v
funkcionalnosti objekta; vendar
so bili naši poskusi zaman. Pri
tem se človek vpraša, ali res
nima nihče drug več nobene
besede kot edinole sklad.

Naj povežem s tem še pro-
blem zadružnega doma v Za-
dvoru. Ker smo prvotno raču-
nali na adaptacijo prostorov v
njem, smo imeli več kot leto
dni prostore gostilne in trgovine
prazne. Zato smo izgubili kre-
pak dohodek. Zdaj je položaj
jasen, ker je dokončno odklo-
njena adaptacija prostorov za-
družnega doma in odločeno, da
bodo za otroški vrtec zgradili
novo stavbo. Gostilno smo že
oddali v najem Olgi Nikolič iz
Ljubljane, ki predvideva - če
bo šlo vse po sreči — da jo bo
konec septembra letos odprla.
Gostilna bo skoraj vsa prenov-
ljena in zares bo užitek stopiti
\ttnjo.

Za prostore v bivši trgovini
pa še iščemo podjetje ali obrt-
nike, ki bi v njih uredil prodajo
mesa, mesnih in mlečnih izdel-
kov ter kruha. Kdor je intere-
sent za to, naj se zglasi pri taj-
niku krajevne skupnosti in si
prostore tudi ogleda.

Prepričan sem, da smo v kra-
jevni skupnosti Zadvor najbolj
črni med črnimi graditelji sta-
novanjskih hiš. Nisem dolžan,
da bi te črne gradnje štel ali
vodil evidenco o njih — to je
stvar drugih — lahko pa trdim,
da je čmih gradenj samo v So-
strem okoli 30, na območju
cele krajevne skupnosti pa to
število gotovo presega 80. Vzro-
ki črnih gradenj so na dlani. Na
vsem področju KS Zadvor so le
trije majhni zazidljivi otočki, ki
ne zadoščajo niti za današnje
potrebe po stanovanjih, pa še ti
so skorajda že pozidani. Drugi
poglavitni vzrok pa je po mo-
jem mnenju ta, da naše ob-
močje urbanistično ni obde-
lano, čeravno smo na ta pro-
blem opozorili že večkrat.

Razmah črnih gradenj prav
gotovo kaže na naš urbanistični
nered — vsaj pri nas. Na zborih
volivcev se ta problem vleče že
najmanj 15 let kot. rdeča nit.
Mar ne bi bilo prav, če bi zdaj,
ko vsaka družina prejema Našo
skupnost nekdo, ki je odgo-
voren za tako stanje, povedal
občanom, zakaj kraj ni urba-
nistično obdelan, zakaj občani
ne dobe gradbenega dovoljenja,
kje je skratka tista poglavitna in
največja ovira, da se ta problem
ne more premakniti z mrtve
točke! Torej s pravimi vzroki
na dan!
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